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Arvoisa puheenjohtaja, valtuustokollegat, virkahenkilöt ja muut kuulijat. 

Kulunut valtuustokautemme oli historian ensimmäinen. Taustalla vaikuttamassa olivat Ukrainan ja 

Lähi-Idän sotatilanteet ja yleinen epävarmuus. Tämä kaikki oli omiaan lisäämään kansalaisten 

turvattomuuden kokemuksia. 

Valtuustokauteen lähdettiin ns. tyhjältä pöydältä. Paljon on saatu aikaan ja paljon on vielä 

tehtävää.  

Rahoitustilanne oli haasteellinen ja teimmekin paitsi lisärahoitushakemuksen myös 

uudistusohjelman. Uudistusohjelmamme oli suhteellisen realistinen. Hyvä, että emme lähteneet 

yt-neuvotteluihin tai irtisanomisiin. Huolta herätti kuitenkin syksyllä 2024 ylimääräisen 

säästöohjelman laatiminen.  

Ohjelmat ovat taloudellisessa mielessä tuoneet tulosta, alijäämämme vuodelta 2024 oli 

ennustettua pienempi. Huolta herättääkin se, missä määrin palvelutarjontaamme on käytännössä 

jouduttu supistamaan. 

Useimmiten kuulee kansalaisilta huolta puhelinpalvelujen toimimattomuudesta. V. 2024 67 %:iin 

soitoista vastattiin takaisinsoitolla saman päivän aikana, odotusaika oli keskimäärin 446min. 

Seniorineuvonnan suhteen puhelumäärät ovat kasvaneet ja takaisinsoitto saman päivän aikana 

onnistui vain 46 %:ssa. 

Pidimme terveysasemille kiireettömään hoitoon pääsyn hoitotakuun 2 viikossa ja se toteutui 

v.2024 49 %:ssa. 

Digipalveluja kehitettiin. Kaiken kaikkiaan digipalvelut ovat hyvä renki, mutta huono isäntä. 

Ihmiskontakteja ja inhimillistä kohtaamista tarvitaan. Monelle yksinäiselle ikäihmiselle, kun 

kotihoidon käynti on se päivän ainoa ihmiskontakti.  

Ennaltaehkäisevien palveluiden vahvistaminen on investointi, joka pitkässä juoksussa tuottaa 

säästöjä. Mm. perheiden varhainen tuki merkittävästi vähentää mm. raskaampaa lastensuojelun 

tarvetta. 

Henkilökunnan hyvinvointi on tärkeänä tavoitteenamme. Veto- ja pitovoimaa onnistuttiinkin 

kauden aikana vahvistamaan. 

Tarvitsemme toimivaa yhteistyötä alueemme kaupunkien kanssa. Yhteistyö ei saa olla nokittamista 

siitä, kenen rahoista joku palvelu menee. Asukkaamme ovat samoja, yhteisiä kuntien kanssa. 

Tarvitsemme myös vahvaa yhteistyötä kolmannen sektorin kanssa.  

Osallisuuden kokemus on tärkeä turvallisuuden luojana. On tärkeää, että kansalainen kokee 

tulevansa kuulluksi ja siten aidosti voivansa vaikuttaa palveluihinsa. 

Ja lopuksi. On tärkeää, että ohjelmien tekoon, talousohjelmiin ym. osallistetaan kaikki 

valtuustossa edustettuina olevat puolueet, vaikka aluehallituksen jäsenyyttä koko 4 vuodeksi ei 

ihan kaikille puolueille saatu. Tämä on meidän kaikkien yhteinen ponnistus. 

Kiitos kaikille sujuvasta yhteistyöstä kuluneella kaudella. 


